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Referat af Generalforsamling i DSKM den 29. marts 2007 

 
1. Valg af dirigent. 

Brita Bruun blev valgt som dirigent og konstaterede at generalforsamlingen var indkaldt 
rettidigt og i overensstemmelse med lovene. 

2. Beretning fra bestyrelsen, herunder optagelse af nye medlemmer. 
Helle Krogh Johansen gennemgik formandsberetningen. Ud over de fire nye medlemmer 
nævnt i formandens beretning var der indkommet yderligere tre ansøgninger. De nye 
medlemmer af DSKM, der alle blev godkendt af generalforsamlingen, er således: Kit Boye, 
Merete Dissing Overballe, Mette Damkjær Bartels, Henrik Vedel Nielsen, Anette Holm, 
Dorte Lei Kaltoft og Claus Østergaard. 
 
Alice Friis-Møller spurgte til hvilken organisation DANres havde fået under DSKM. Dette 
er ikke endeligt fastlagt. Bestyrelsen vil bede om et udspil fra de centrale personer i 
DANres. Niels Frimodt-Møller udtalte at de havde forestillet sig en repræsentation fra hver 
KMA i landet. Robert Skov, der af DSKM’s bestyrelse er udpeget som formand for 
DANres’ metodegruppe (DANres-M), havde i mangel af anden struktur selv udpeget én 
person fra hver region til DANres-M, og denne gruppe har påbegyndt arbejdet og nedsat to 
arbejdsgrupper. Jørgen Prag pointerede at regionerne ikke er repræsentative men kun 
administrative i denne sammenhæng, og forespurgte om DANres overvejede at tage sig af 
udarbejdelsen af behandlings-rekommandationer. Hverken DANres eller bestyrelsen mener 
dette ligger lige for. Desuden er DSKM pænt repræsenteret som forfattere og referenter på 
Medicin.dk. 
 
Jens Otto Jarløv mente bestyrelsen burde have trukket DSKM ud som medunderskriver af 
Dansk Cardiologisk Selskabs rapport om infektiøs endokardit, da det giver problemer at 
selskabet er med, når ikke alle rekommandationer følges lokalt. Bestyrelsen havde været klar 
over og diskuteret denne problemstilling indgående, men havde valgt ikke at trække DSKM 
fra rapporten, bl.a. for fortsat at være med i den videre diskussion og udvikling. 
 
Ole Heltberg gjorde opmærksom på at der, selvom MRSA-gruppen er nedlagt, fortsat 
eksisterer en bilagsgruppe i Sundhedsstyrelsen, hvortil relevante forslag og kommentarer 
kan rettes. 
 
Jens Otto Jarløv spurgte til svaret på ”infection control”-undersøgelsen. Der er sendt tre svar 
fra Danmark. Disse kan ses ved henvendelse til Elsebeth Tvenstrup Jensen. 
 
Jørgen Prag spurgte til oprettelsen af den nye fælles nordiske diplomuddannelse i infektions-
hygiejne, og risikoen for at den vil udkonkurrere de nationale uddannelser, herunder den 
danske. Elsebeth Tvenstrup Jensen svarede, at der de seneste år havde været for få ansøgere 
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til at gennemføre den danske uddannelse, og at det er uvist, om det vil kunne lade sig gøre i 
fremtiden. 
 

3. Beretning fra udvalgene. 
a) Uddannelsesudvalget 
Uddannelsesudvalgets formand, Kristian Schønning gennemgik beretningen. Han takkede 
den tidligere formand for uddannelsesudvalget, Helle Krogh Johansen, medlemmerne af 
udvalget og delkursuslederne for deres store arbejde. Udvalget er for tiden ved at planlægge 
en revideret række af specialespecifikke kurser, og skal have tilpasset kompetencekravene 
hertil. Forslag til kompetencekrav til de kommende kurser vil i første omgang blive 
konfereret med ressourcepersoner fra de forskellige fagområder.  
 
b) Kontaktpersoner til Sundhedsstyrelsen vedrørende bedømmelse af ansøgere til 
overlægestillinger 
Der har ikke været nogen sager til behandling i 2006. 
 
c) Udvalg til bedømmelse af ansøgere til undervisningsstillinger 
Jens Otto Jarløv berettede, at der havde været 8 ansøgere til de 6 stillinger, der alle blev 
besat. Der havde i øvrigt været nogen forvirring omkring medlemskab af udvalget. Arbejdet 
er præget af stor udskiftning af sekretariatspersonalet, med deraf følgende mangel på 
kontinuitet. Helle Krogh Johansen beskrev det foreliggende forslag til ansættelsesprocedure 
for hoveduddannelsen, hvor alle involverede afdelinger foreslås repræsenteret i 
ansættelsesudvalget. Der skal til prioritering af ansøgerne udarbejdes en faglig profil. 
DSKM’s bestyrelse har planlagt at gøre dette i samarbejde med YM’s bestyrelse, og derefter 
sende et forslag i høring hos medlemmerne i løbet af maj måned. 
 
d) De tilforordnede i uddannelsesspørgsmål 
Der har ikke været nogen sager til behandling i 2006. 
 
e) Sundhedsstyrelsens inspektorordning 
Alice Friis-Møller gennemgik inspektorernes beretning. Sundhedsstyrelsen er på vej med en 
ny vejledning for inspektorerne, der primært skal lette Sundhedsstyrelsens statistiske arbejde 
med inspektorernes indrapporteringer. I øvrigt skal der fremover fokuseres mere på de 7 
roller. De fremmødte inspektorer kunne ikke anbefale juniorinspektorer i Klinisk 
Mikrobiologi p.g.a. specialets begrænsede størrelse og på grund af risikoen for 
interessekonflikter for den yngre ikke fastansatte læge i rollen som juniorinspektor. 
 

4. Aflæggelse af det reviderede regnskab.  
a) Hanne Holt gennemgik det reviderede regnskab for DSKM og regnskabet for 
årsmødet, Sandbjerg 2006. Begge regnskabsdele blev godkendt. 
b) Knud Siboni gennemgik regnskabet for Dansk-Fransk Mikrobiologisk Komitè Paul 
Horstmann, der efterfølgende blev godkendt. 
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5. Fastsættelse af kontingent. 
Kontingentet blev fastlagt til fortsat kr. 300.- pr. år. 
 

6. Eventuelle forslag fra bestyrelsen og medlemmerne. 
Der var ikke fremkommet forslag fra medlemmerne. 
 

7. Valg til bestyrelsen. 
Hanne Holt var på valg og genopstillede. Hanne Holt blev genvalgt uden modkandidater. 
 

8. Valg til udvalg og andre tillidsposter. 
Jens Jørgen Christensen var på valg som tilforordnet i uddannelsesspørgsmål, og blev 
genvalgt uden modkandidater. 
 
Til uddannelsesudvalget var Jørgen Engberg på valg og blev genvalgt uden modkandidater. 
Som repræsentanter for uddannelsesregionerne har bestyrelsen genudpeget Jette Bangsborg 
(Region øst), Thøger Gorm Jensen (Region syd) og Tove Ejlertsen Jensen (Region nord).  
 
Alice Friis-Møller og Birgitte Korsager var på valg som inspektorer. Alice Friis-Møller var 
villig til genvalg, og blev valgt uden modkandidater. Birgitte Korsager ønskede ikke at 
genopstille. Bestyrelsen havde foreslået Kurt Fuursted, der blev valgt uden modkandidater. 
 
Helle Krogh Johansen takkede Birgitte Korsager for det store arbejde som inspektor gennem 
mange år. 
 

9. Valg af 2 revisorer og 2 revisorsuppleanter (1 år). 
Som revisorer blev Ram Dessau og Dennis S. Hansen genvalgt. Brian Kristensen og Anne 
Kjerulf blev genvalgt som suppleanter. 
 

10. Eventuelt. 
Bettina Lundgren takkede formanden Helle Krogh Johansen for den store og gode indsats i 
det forgangne år, der har været præget af usædvanligt mange høringer og andet 
bestyrelsesarbejde. 
 
Sekretæren, Svend Ellermann-Eriksen vil indenfor det næste par måneder udsende en mail 
dedikeret e-mail-adresseændringer. Regionsdannelsen har medført mange adresseændringer, 
som medlemmerne opfordres til at oplyse ved at returnere denne mail. 
 
 
Svend Ellermann-Eriksen   Brita Bruun 
referent     dirigent 


